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Protokół Nr XLVII/2014 
 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 23 kwietnia 2014 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10
10

, a zakończyły o godz. 14
25

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia XLVII sesji Rady 

Powiatu w Myśliborzu. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 18 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Na sesji nieobecny radny Józef Głuszko. 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

 

 

Ad.2 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku XLVII sesji Rady Powiatu        

w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do porządku obrad? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że pomimo tego, że na posiedzeniach Stałych Komisji procedowano nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego, na wniosek 

jednej z Komisji skierowano zapytanie do radcy prawnego, dlatego też nie został 

zaproponowany do wprowadzenia do porządku sesji.  

 

Następnie przedstawił porządek obrad. 

 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

3.1 w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych, 

3.2 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków rzeczywiście poniesionych członkom 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz innym osobom powołanym do udziału w jej 

pracach, 

4. Informacja o działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu w 2013 roku. 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Myśliborzu za 

rok 2013. 

6. Roczne sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej. 
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7. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla Powiatu Myśliborskiego. 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Myśliborskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013”. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu. 

12. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

13. Oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

 

Kolejno głos zabrał: 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że Przewodniczący Rady zaproponował, aby do porządku sesji nie wprowadzać 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego.  

Poprosił, aby Przewodniczący uzasadnił, dlaczego Rada nie powinna tej  skargi rozpatrywać  

w dniu dzisiejszym. Zauważył, że przedmiotowa skarga wpłynęła do Urzędu 19 marca br. 

Minął już ponad miesiąc, dlatego zgodnie z przepisami skarga powinna zostać rozpatrzona bez 

zbędnej zwłoki.  

Stwierdził, że z uzasadnienia do projektu uchwały wynika, że zebrano wszystkie materiały 

dowodowe niezbędne do rozpatrzenia skargi, dlatego niezasadne jest jej wycofanie. Stwierdził, 

że radca prawny nie jest potrzebny w tej sprawie, ponieważ art. 54 § 2 ustawy z dnia 30 

sierpnia 2002r. - Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi mówi, że organ, o 

którym mowa w § 1, przekazuje skargę sądowi wraz z aktami sprawy i odpowiedzią na skargę 

w terminie trzydziestu dni od dnia jej wniesienia. Stwierdził, że projekt uchwały został 

przygotowany, dlatego powinien zostać wprowadzony do porządku sesji.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że mając na względzie właściwie rozpatrzenie skargi na jego wniosek Komisja 

Zdrowia, Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa zawnioskowała do kancelarii 

prawnej o zajęcie stanowiska prawnego w sprawie prawidłowości załatwienia skargi z dnia 

10.02.2014r. w zakresie oceny prawidłowości zastosowania art. 54 ustawy Prawo o 

postępowaniu przed sądami administracyjnymi.  

Zauważył, że w statucie jest zapis, że Komisja Rewizyjna proponuje Radzie stanowisko w 

sprawie rozpatrzenia skargi, dlatego mając opinię prawną w przedmiotowym zakresie Komisja 

Rewizyjna ponownie zajmie stanowisko i zaproponuje Radzie.  

W związku z powyższym stwierdził, że zasadne jest niewprowadzanie jej do porządku sesji. 

zaproponował, aby poczekać na opinię i stanowisko wypracowane przez Komisję Rewizyjną  

i Komisje Stałe.     

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

nie zgodził się z wypowiedzią Przewodniczącego Rady. Zauważył, że na projekcie uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego widnieje podpis radcy 

prawnego. Dodał, że w uzasadnieniu do projektu uchwały są pomieszane dwie sprawy.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił radnego Wojciecha Wojtkiewicza o postawienie konkretnego wniosku w sprawie.  
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Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

przekazał, że złoży wniosek, ale najpierw zamierza go uzasadnić. Stwierdził, że niepotrzebna 

jest opinia, ponieważ w piśmie z 10 lutego skarżąca zarzuca Staroście bezczynność i pisze do 

WSA skargę, którą składa za pośrednictwem Starosty. Osoba skarżąca to rolnik, który zna się 

na przepisach prawa, ponieważ wskazuje je w skardze. Zauważył, że dwa egzemplarze tego 

pisma zostały wysłane do Sądu Administracyjnego. Osoba, która podpisała się pod pismem  

z dnia 17 lutego br. nie przeczytała art. 54 § 2, ponieważ wysłała tylko pismo, a nie wysłała akt 

sprawy i odpowiedzi. Nie zrobiono tego zgodnie z przepisami prawa, co wytyka Sąd, 

wzywając do tego, aby przesłać akta sprawy wraz z odpowiedzią. Świadczy to o braku 

kompetencji. Wydaje się środki finansowe na obsługę prawną, pobiera się wysokie pobory,  

a nie potrafi się załatwić w sposób zgodny z prawem pisma, które wpływa do Urzędu. Minęło 

30 dni od dnia wniesienia skargi, a Przewodniczący proponuje ponownie odesłać skargę do 

Komisji Rewizyjnej. Chodzi jedynie o to, aby sprawdzić, czy zostało to zrobione zgodnie  

z prawem. 

W związku z powyższym złożył wniosek o wprowadzenie projektu uchwały do porządku sesji.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że projekt uchwały nie znalazł się w porządku sesji z przyczyn podanych wcześniej. 

Chodzi o to, aby skarga była przeanalizowana jeszcze raz przez Komisję Rewizyjną i 

przedłożona Radzie Powiatu do przyjęcia.  Mając na względzie dbałość i prawidłowość tego 

postępowania zaproponował, aby radni nie przegłosowali wprowadzenie przedmiotowego 

projektu uchwały do porządku sesji. 

 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku radnego Wojciecha 

Wojtkiewicza.  

 

Za wprowadzeniem jako punkt 3.3 projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Starosty Myśliborskiego głosowało 5 radnych, przeciw - 10 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

W głosowaniu nie wziął udziału 1 radny. 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

starosty Myśliborskiego nie został wprowadzony do porządku sesji.  

 

 

 

Ad. 3 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Powiatu  

w Myśliborzu:  

 

 

3.1 w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że dwie Komisje Stałe: Komisja Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa zawnioskowały 
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o wykreślenie w załączniku do projektu uchwały w § 12 pkt 8 w brzmieniu: przewidywane 

koszty przeprowadzenia konsultacji. 

W trybie § 46 ust. 2 Statutu poddał pod głosowanie wniesienie do projektu uchwały w/w 

poprawki. 

 

 

Za wprowadzeniem poprawki do projektu uchwały głosowało 16 radnych, przeciw -  

2 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 16 radnych, przeciw – 2 

radnych, nikt nie wstrzymał się do głosu.   

 

Uchwała Nr XLVII/421/2014 z dnia 23 kwietnia 2014 roku w sprawie określenia zasad  

i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych została przyjęta. (załącznik Nr 3 do 

protokołu) 

 

 

 

3.2 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków rzeczywiście poniesionych członkom 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz innym osobom powołanym do udziału w jej 

pracach, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw – 3 

radnych, 2 radnych wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLVII/422/2014 z dnia 23 kwietnia 2014 roku w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków rzeczywiście poniesionych członkom Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku oraz innym osobom powołanym do udziału w jej pracach została przyjęta. 

(załącznik Nr 4 do protokołu) 

 

 

godz. 10.30 - sesję opuścił radny Arkadiusz Mazepa. 
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Ad. 4 

Informacja o działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu w 2013 roku. 

(załącznik Nr 5 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił o zabranie głosu Dyrektora PUP w Myśliborzu.   

 

Dyrektor PUP w Myśliborzu – Beata Stachurska-Wołk 

przedstawiła informację na temat bezrobocia w Powiecie Myśliborskim zgodnie z załącznikiem 

Nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

Stwierdziła, że przedstawiona w ten sposób informacja na temat stanu bezrobocia nie do końca 

przedstawia skale tego problemu w Powiecie Myśliborskim. Niepokojące jest to, że PUP 

definiuje swoją pracę jako „usługę”. Nie jest to usługa, a zaspokojenie podstawowych ludzkich 

potrzeb. Jest to służba. Dodała, że 1.688 osób utraciło gotowość do podjęcia pracy z powodu 

wyrejestrowania, do tego 1.927 osób utraciło status z innych powodów, dlatego ta cyfra 

wzrosła prawie do 10.000 osób bezrobotnych. Wiele osób pracuje na czarno i nie rejestruje się 

w Urzędzie.  

Stwierdziła, że w PUP widnieje mało ofert pracy, a jeśli już takie są, to są one skierowane do 

osób, które odbywały staż. Nowo zarejestrowany bezrobotny na pracę liczyć już nie może. 

Dużą liczbę osób bezrobotnych stanowią kobiety, których jest 2.250. Nawet jeśli są oferty 

pracy dla kobiet, pojawia się problem z dojazdem, czy dowozem do pracy, ponieważ wiele  

z nich mieszka na terenach wiejskich. Stwierdziła, że nie robi się nic, aby pomóc tym kobietom 

w tej sprawie.   

Stwierdziła, że wzrósł odsetek osób długotrwale bezrobotnych, najczęściej dotyczy to osób 

powyżej 60 roku życia. Powinno się zadbać o tę grupę osób i znaleźć sposób, aby im pomóc. 

Zauważyła, że osoby bezrobotne są bez kwalifikacji zawodowych lub bez odpowiedniego 

wykształcenia. A więc PUP powinien o tę grupę zadbać i podjąć jakieś działania. W informacji 

jest stwierdzenie, że „systematyczne działania PUP wobec zarejestrowanych bezrobotnych 

przynoszą krótkotrwałe wymierne efekty”. Stwierdziła, że świadczy to o tym, że te działania nie 

są prawidłowe i nie zmierzają we właściwym kierunku. Zauważyła, że w informacji są inne 

niezrozumiałe zapisy, ponieważ jeśli osoba miałaby pracę nie ubiegałaby się o pomoc  

z Ośrodka Pomocy Społecznej.  

Ponadto z informacji wynika, że na bezrobotnych będących w szczególnej sytuacji na rynku 

pracy wydatkowano ok. 6.710.400 zł. Wiele środków poszło na staże, które trwały 1 rok, a po 

roku te osoby znowu były osobami bezrobotnymi. 

Następnie zauważyła, że w informacji jest zapis, że wprowadzone standardy w Urzędzie Pracy 

mają na celu poprawę jakości usług pośrednictwa pracy i wzrostu zadowolenia klienta z tej 

usługi. Uznała, że jest to nie trafiony zapis, bo każdy liczy na pracę i to jest najważniejsze. 

PUP powinien zdobywać jak największą ilość ofert.  

Zauważyła, że Powiat Myśliborski na utrzymanie Powiatowego Urzędu Pracy przeznacza 

kwotę 1.479.524 zł, a środki zewnętrzne stanowią kwotę 1.453.853 zł. PUP został zmuszony 

do tego, aby walczyć z własnym bezrobociem.  

Przekazała, że powinien być zapewniony prawidłowy dostęp do usług. Działalność 

Powiatowego Urzędu Pracy powinna zostać rozliczona pod względem walki z bezrobociem,  



 6 

a mianowicie: ile osób podjęło pracę, a nie staże oraz ile jest podmiotów, które stworzyły 

miejsca pracy. Na tym powinna polegać ocena sytuacji na rynku pracy.   

 

Radna Powiatu – Alina Sznabowicz 

przekazała, że aby wypowiadać się na temat polityki społecznej trzeba mieć wiedzę w tym 

zakresie. Może radna Danuta Patkowska zna się na oświacie, ale wiedzy na temat polityki 

społecznej. Zauważyła, że nomenklatura od początku transformacji bezrobocia i służb 

społecznych jest inna. Nie ma już podopiecznych, a są klienci i świadczone są usługi. Petenta 

traktuje się zupełnie inaczej. Następnie zauważyła, że sprawozdanie przygotowane przez PUP 

w Myśliborzu jest obszerne, dokładne oraz pokazuje jak na przestrzeni minionego roku 

wyglądała praca na rzecz bezrobotnych. Obszar swym zasięgiem dorównuje krajowym 

koncepcjom, projektom i programom. OPS-y współpracują z Urzędami. Stwierdziła, że nie 

można wszystkiego oceniać źle.  

Stwierdziła, że kilkadziesiąt projektów unijnym i co się z tym wiąże pozyskanie środków 

finansowych świadczą o dobrej pracy Urzędu. Pomocy udzielano m.in. kobietom bezrobotnym 

oraz osobom niepełnosprawnym. W związku z powyższym podziękowała Dyrektorowi oraz 

pracownikom Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu za włożony trud i pracę na rzecz osób 

bezrobotnych. Małymi krokami likwiduje się bezrobocie, wiadomo, że nie zrobi się tego od 

razu, a transformacja powoli pokazuje efekty. Zarzucanie, że kadra pracownicza pobiera 

wynagrodzenie jest nie na miejscu, ponieważ każdemu należy się godziwie wynagrodzenie.        

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że radni powinni oceniać przedłożoną informację, a nie wypowiedzi, czy poziom 

wiedzy innych radnych.  

Pozytywnie ocenił sprawozdanie PUP w Myśliborzu. Stwierdził, że dobrze się dzieje, że są 

realizowane projekty przez PUP, jednak nie zawsze przedkładają się one na efekty. Przekazał, 

że jako pracodawca i radny zadowolony jest ze współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy. 

Sprawozdanie zawiera wszystkie potrzebne informacje.  

Poprosił, aby Przewodniczący Rady czuwał nad wypowiedziami radnych i przywoływał ich do 

tego, aby mówili na temat.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

stwierdził, że bezrobocie budzi patologię społeczną. W 2004 roku w Powiecie Myśliborskim 

bezrobocie było na poziomie 30%. W kolejnych latach ono spadało. W roku 2008 wynosiło 

13,4%. Mogłoby się wydawać, że sytuacja bardzo się poprawiła. Z kolei od 2008 do 2013 roku 

bezrobocie wrosło do 19%. Sytuacja się nie poprawia, a pogarsza. Zauważył, że nie powstały  

w tym czasie żadne nowe zakłady pracy, a np. w Gminie Myślibórz padło 20 dużych zakładów 

pracy. Wobec tego nasuwa się pytanie, gdzie Ci ludzie są. Ok. 2.000.000 młodych, aktywnych, 

wykształconych osób jest za granicami kraju. Tworzą tam majątek. W Polsce pozostają osoby, 

które mają pracę, a wiele osób wegetuje. W Myśliborzu na jedno stanowisko pracy przypada 

kilkadziesiąt osób. 

Stwierdził, że w przedłożonej informacji brakuje danych dot. ilości poszukujących pracy  

z uwzględnieniem zawodów. Wówczas byłaby wiedza, kto z jakiej branży poszukuje pracy. 

Zapytał, jaki jest procent bezrobotnych w Gminie Myślibórz, Dębno, Barlinek, Nowogródek 

Pomorski i Boleszkowice. Zauważył, że tylko kilkanaście procent bezrobotnych ma zasiłek,  

a więc ok. 80% bezrobotnych nie ma środków do życia. Przekazał, że Gorzowskie Centrum 

Charytatywne prowadzi bank żywności i w ciągu 8 m-cy pozyskało ok. 20 ton żywności.  

W ciągu 4-5 dni rozdysponowano ok. 3-4 ton żywności najbardziej potrzebującym. 

Społeczeństwo stale biednieje i grupa osób bezrobotnych powiększa się. Aby zaradzić 
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problemom musiałby iść propozycje rozwiązań z Rządu. Tak, aby mogły powstawać nowe 

zakłady pracy i miejsca pracy dla bezrobotnych.   

Stwierdził, że informacja na temat bezrobocia została przygotowana poprawnie.  

 

Radny Powiatu – Andrzej Potyra  

stwierdził, że Powiatowy Urząd Pracy pomaga bezrobotnym znaleźć pracę, ale tej pracy im 

nie stworzy. Jedynym rozwiązaniem jest stworzenie nowych miejsc pracy. Przedsiębiorcy 

powinni mieć takie udogodnienia i zachęty, aby mogli się rozwijać i stwarzać miejsca pracy 

dla bezrobotnych.  

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

zauważył, że problem bezrobocia dotyczy większości Państw. Wzrost w kraju jest wówczas, 

gdy średnio bezrobocie w kraju jest poniżej 10%. Stwierdził, że 7 miejsce na mapie 

województwa zachodniopomorskiego pewnie jest jakimś powodem do zaszczytu, ale sytuacja 

ogólnie nie jest dobra. Przekazał, że praca, zdrowie i oświata to jest podstawa ludzkiej 

egzystencji. Praca jest wartością. Kolejno zapytał, jak się kształtuje bezrobocie w I kwartale 

tego roku? Czy prowadzone są badania, analizy dot. ilości absolwentów szkół 

ponadgimnazjalnych, którzy aktualnie pracują? Nie wszyscy absolwenci studiują. Zapytał, jak 

wygląda współpraca Powiatowej Rady Zatrudnienia z Dyrektorami szkół, Przedsiębiorcami  

i Powiatowym Urzędem Pracy? Stwierdził, że gdyby ujęło się w rejestrach faktyczną liczbę 

bezrobotnych, to bezrobocie nie wzrosłoby o 2.000.000 zł, a o ok. 4.000.000 zł. Zauważył, że 

ludzie mieszkając na wsi nie zawsze się rejestrują w Urzędzie Pracy.   

W prasie słyszy się o nowelizacji dotyczącej urzędów pracy i pozbawienia ludzi pewnych 

form pomocy. Poprosił o zdanie Dyrektora PUP w tym temacie.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Stąsiek – Janicka 

zauważyła, że wszyscy wiedzą, że Powiatowy Urząd Pracy nie zlikwiduje bezrobocia, może 

jedynie łagodzić te skutki poprzez różne formy wsparcia, takie jak staże, dotacje na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej, prowadzi dyskusje, obrady, prowadzi spotkania 

Powiatowej Rady Zatrudnienia, w której uczestniczą przedstawicie jednostek samorządowych, 

przedsiębiorców, placówek oświatowych. Ostatnim rozwiązaniem jest powstanie nowych klas 

zawodowych pod kątem możliwości uzyskania zatrudnienia. W Myśliborzu będzie to np. 

pracownik drogowy. Elastyczność PUP oraz oświaty powiatowej zasługuje na uwagę. Należy 

kształcić potencjalnych pracowników dla istniejących pracodawców. Zauważyła, że w 

informacji przedłożonej przez PUP znajdują się dane dotyczące ilości osób wyrejestrowanych 

z powodu niestawienia się do Urzędu. Liczba ta jest bardzo wysoka.   

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że powinna odbyć się sesja poświęcona bezrobociu. Na taką sesję powinni zostać 

zaproszeni pracodawcy, jak również osoby bezrobotne, tak aby można było podyskutować na 

temat trudności jakie napotykają przy tworzeniu nowych miejsc pracy oraz oczekiwań 

bezrobotnych. Następnie stwierdził, że Powiatowy Urząd Pracy działa w granicach prawa, 

pozyskuje wiele środków z zewnątrz i jest dobrze oceniany. 

Kolejno zaproponował zamknąć dyskusje w tym temacie i przyjąć przedmiotowe 

sprawozdanie. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że co roku Rada zajmuje się sprawami bezrobocia, jednak sesja to nie jest akt 

ostatniej szansy, ponieważ w obowiązkach każdego radnego jest prowadzenie dyskusji  
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z mieszkańcami, przedsiębiorcami i osobami bezrobotnymi. Później takie wnioski można 

przekazywać pozostałym radnym na sesji. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

w imieniu Zarządu Powiatu w Myśliborzu podziękowała Dyrektorowi i wszystkim 

pracownikom Powiatowego Urzędu Pracy za zaangażowanie, szczególnie w tak trudnych 

warunkach jeśli chodzi o sytuacje finansową Powiatu Myśliborskiego. Stwierdziła, że 

Powiatowy Urząd Pracy bardzo dobrze wykonuje swoje zadania.  

Odnośnie zwołania specjalnej, plenarnej sesji przekazała, że w obecnej kadencji z inicjatywy 

Starosty Myśliborskiego odbywają się takie spotkania z różnymi grupami społecznymi,  

z pracodawcami z Dyrektorami szkół, z Powiatową Radą Zatrudnienia. Powstał nowy model 

działania na rzecz rozwoju Powiatu Myśliborskiego. Powstały nowe kierunki kształcenia, 

które przyczynią  się do rozwoju gospodarczego Powiatu. Poprosiła i pomoc i propozycje ze 

strony radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zaapelował, aby radni nie przyjmowali wniosku radnego Wojciecha Wojtkiewicza w sprawie 

zamknięcia dyskusji, ponieważ padło wiele pytań, na które powinna udzielić odpowiedzi 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu.  

Kolejno zarządził głosowanie wniosku o zamknięcie dyskusji. 

 

 

Za wnioskiem o zamknięcie dyskusji głosowało 4 radnych, przeciw – 7 radnych,  

5 radnych wstrzymało się od głosu. 

Podczas głosowania nieobecny A. Rudnicki.  

 

 

Dyrektor PUP w Myśliborzu – Beata Stachurska-Wołk 

przekazała, że kwestie dotyczące „usług rynku pracy” definiuje art. 35 ustawy o zatrudnieniu  

i przeciwdziałaniu bezrobociu. Do usług zalicza się m.in.: pośrednictwo pracy, poradnictwo 

zawodowe, informację zawodową, pomoc w poszukiwaniu pracy i organizację szkoleń.  

Odnośnie barier komunikacyjnych przy pozyskaniu pracy, jakie mają osoby bezrobotne  

w szczególności kobiety oraz innych barier o których mówiła radna Danuta Patkowska, 

przekazała, że w celu eliminowania tych barier PUP podejmował działania mające na celu 

pozyskiwanie środków unijnych. Środki te były szczególnie kierowane do określonych grup, 

osób bezrobotnych, np. do kobiet. W projektach musiało być minimum 50% kobiet. 

Organizowane były dojazdy do pracy i inne formy wsparcia. Organizowana była opieka nad 

dzieckiem lub osobą zależną. Był to szereg różnorodnych działań kierowanych do wielu grup 

bezrobotnych. Nie zawsze proponowane wsparcie przynosiło zamierzone efekty, ponieważ 

niektóre osoby nie były zainteresowane korzystaniem z jakichkolwiek form wsparcia. 

Prowadzone były badania i ankiety. Osoby bezrobotne wskazywały czego oczekują od 

Powiatowego Urzędu Pracy. Ok. 30% oczekiwało opłacenia składek zdrowotnych. Każdy ma 

prawo do ubezpieczenia. Jednak osoby, które przychodzą do PUP po ubezpieczenie 

zdrowotne, bo nie mają innego wyjścia nie można do końca nazywać osobami bezrobotnymi. 

Dopóki stan prawny w tej materii nie zostanie zmieniony tak długo będzie duża liczba osób 

bezrobotnych figurujących w rejestrach. Część tych osób może się z tego powodu czuć 

zmuszona, ponieważ w kontakcie z pracownikiem PUP muszą udawać, że chcą podjąć pracę, 

by nie utracić statusu osoby bezrobotnej, a co się z tym wiąże ubezpieczenia zdrowotnego. 

Powiatowy Urząd Pracy zobowiązany jest wykonywać zadania, które nakłada na niego 

ustawa. 
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Kolejno zauważyła, że na terenie Powiatu są faktycznie miejsca, gdzie nie dojeżdżają środki 

publicznej komunikacji. Najwcześniejszy autobus w danej miejscowości, który dojeżdża do 

Myśliborza, czy do Dębna jest o godz. 8.00, a wiadomym jest, że praca rozpoczyna się dużo 

szybciej. W wielu przypadkach jest tak, że ludzie nie potrafią się zorganizować, ponieważ jest 

możliwość dogadać się z osobami, które dojeżdżają do pracy, jednak takich chęci nie ma. 

Zauważyła, ze odtworzenie części komunikacji w Powiecie nie leży w gestii Powiatowego 

Urzędu Pracy.   

Przekazała, że od dłuższego czasu PUP bardzo ściśle współpracuje ze wszystkimi ośrodkami 

pomocy społecznej z terenu Powiatu Myśliborskiego. Większość klientów PUP to także 

klienci OPS-ów. Często urzędy wymieniają się informacjami i uwagami na temat pomocy, 

jakiej można udzielić danemu klientowi. Często Urząd Pracy o przekazanie środków 

finansowych osobie, która rozpoczyna staż, czy pracę i nie stać jej na jego zakup. Za każdym 

razem PUP może liczyć na pomoc ze strony Ośrodków.   

Odnośnie źródeł finansowania Powiatowego Urzędu Pracy przekazała, że okoliczności 

zmusiły do tego, aby wprowadzić w Urzędzie program naprawczy. Gdyby nie było 

możliwości pozyskiwania środków finansowych z zewnątrz i współfinansowania 

wynagrodzenia pracowników być może byłyby dalsze zwolnienia pracowników PUP. Dzięki 

tym środkom udało się uchronić część etatów i pomóc osobom bezrobotnych. Pracownicy 

PUP korzystają z dodatkowych środków finansowych w ramach wykonywanych dodatkowych 

zadań. Zasady konkursu są jasno określone.  

W kwestii pytania radnego Ferdynanda Łukasika odnośnie zarejestrowanych bezrobotnych po 

względem zawodów przekazała, że na stronie internetowej PUP znajduje się Ranking 

zawodów deficytowych i nadwyżkowych w Powiecie Myśliborskim, który jest opracowywany 

dwa razy w roku. Wysyłany jest do wszystkich szkół ponadgimnazjalnych oraz do gimnazjum, 

tak, aby miały wiedzę na temat tego jak kształtuje się układ zawodowy na terenie Powiatu. 

Zwróciła uwagę, że nie zawsze informacje zawarte w tym dokumencie można jednoznacznie 

odczytywać, ponieważ nie zawsze posiadane kwalifikacje odpowiadają faktycznym 

umiejętnościom osób bezrobotnych.  

Następnie przekazała, że stopę bezrobocia oblicza Główny Urząd Statystyczny, a nie 

Powiatowy Urząd Pracy. Wskaźnik bezrobocia dla poszczególnych gmin jest to liczba 

mieszkańców do liczby zarejestrowanych bezrobotnych. Wskaźniki bezrobocia na styczeń 

2014r.  przedstawiają się następująco: Powiat Myśliborski: 9,7; Gmina Myślibórz 10,4; Gmina 

Barlinek 9,1; Gmina Nowogródek Pomorski 11,0; Gmina Dębno 9,5; Gmina Boleszkowice 

9,0. Przekazała, że inne dane statystyczne znajdują się na stronie PUP w Myśliborzu i WUP w 

Szczecinie. 

Odnośnie porównania bezrobocia w poszczególnych kwartałach przekazała, że przedmiotową 

informację przekazała radnemu Ryszardowi Wiśniakowi na piśmie Zastępca Dyrektora PUP. 

Odnosząc się do części bezrobotnych w wieku 30-40 lat przekazała, że te osoby zostały 

pozbawione możliwości aktywizacji zawodowej. Dotychczas obowiązujące przepisy 

wykluczały cześć osób bezrobotnych z możliwości korzystania z tych form wsparcia. W tej 

chwili zmienia się ustawa o zatrudnieniu i przeciwdziałaniu bezrobociu i nie będzie 

ograniczeń, ponieważ będą inne podstawy związane z możliwością udzielenia wsparcia dla 

osób bezrobotnych. 

W kwestii bezrobocia ukrytego przekazała, że trudno się do tego odnieść. Ponieważ 

bezrobocie statystyczne liczy się na podstawie osób zarejestrowanych w PUP, a nie na 

podstawie tych, którzy nie pracują, bo takiego wyboru dokonały.  

Kolejno poinformowała, że będą wprowadzone nowe zadania i być może zostaną 

wyprowadzone z powiatowych urzędów pracy składki zdrowotne, o co od wielu lat postulują 

urzędy pracy. Dodała, ze jeśli takie rozwiązanie zostanie wprowadzone, to urzeczywistni się 

liczba osób bezrobotnych, takich, które faktycznie potrzebują i szukają pracy.   
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

podziękował Dyrektorowi i pracownikom Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu za 

zaangażowanie i pracę na rzecz walki z bezrobociem.    

Sesję opuścił radny Wojciech Wojtkiewicz. 

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

 

godz. 11.50 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 

 

godz. 12.15 - wznowiono obrady 

 

  

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Myśliborzu za 

rok 2013. (załącznik Nr 6 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 6 

Roczne sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej.  
(załącznik Nr 7 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 7 

Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla Powiatu Myśliborskiego. (załącznik Nr 

8 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Myśliborskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013”. (załącznik Nr 9 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 9 

Kolejnym punktem porządku obrad były: interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych na poprzedniej sesji 

zostały udzielone w formie pisemnej i przesłane dla zainteresowanych radnych. Odpowiedzi na 

interpelacje znajdują się do wglądu w Biurze Obsługi Rady i Zarządu oraz na stronie 

internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Myśliborzu w 

zakładce Interpelacje radnych. 

Ponadto poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego stanowiącego 

załącznik do Uchwały Nr XLVI/398/2014 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia  

30 stycznia 2014 roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Myśliborskiego (Dz. Urzęd. Woj. 

Zach., poz. 990) interpelacje i zapytania kieruje się odpowiednio do Zarządu albo Komisji za 

pośrednictwem Przewodniczącego Rady i składa się je wyłącznie w formie pisemnej, na sesji 

po uprzednim odczytaniu. (§ 27 i 28 Statutu) 

Kolejno zapytał, czy ktoś chciałby odczytać swoje interpelacje? 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała  

odczytał swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 10 do protokołu. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska  

odczytała swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 11 do protokołu. 

    

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

w kwestii wniosku radnej Danuty Patkowskiej o likwidację Komisji Zdrowia, Spraw, 

Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa przekazał, że nieprawdą jest, że Komisja 

obraduje zawsze wspólnie z Komisją Oświaty. Przed XLVII sesją Komisja obradowała sama i 

wypracowała wniosek o przeanalizowanie wniesionej skargi. Komisja miała uwagi co do 

przygotowanego projektu uchwały. Dodał, że zgodnie ze Statutem Przewodniczący Rady 
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Powiatu, na wniosek Przewodniczących poszczególnych Komisji, był zobowiązany do 

zwołania wspólnego posiedzenia Komisji. Zauważył, że Komisja Zdrowia, Spraw, 

Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa zajmuje się szeroką tematyką, w związku z 

tym zaprosił radną Danutę Patkowską na posiedzenia Komisji. Stwierdził, że warto 

dyskutować jeszcze szerzej na te tematy z osobami, które mają wiedzę. 

 

Radny Powiatu – Józef Getman 

przekazał, że na złożone interpelacje dotyczące spółki szpitalnej w Dębnie będą udzielone na 

piśmie. Na wczorajszym posiedzeniu Zarząd Powiatu zaproponował blok spotkań w sprawie 

Szpitala w Dębnie. Spotkania mają się odbyć w terminie do 15 maja br. Dodał, że niektóre 

terminy mogą się przesunąć. Poinformował, że pierwsze spotkanie odbędzie się ze związkami 

zawodowymi. Starosta Myśliborski jako gospodarz spotkania będzie zapraszał gości.  

Do 15 maja br. Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisja Zdrowia, 

Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa otrzymają wyniki ekonomiczne za  

I kwartał oraz wszystkie pozostałe wyniki związane z działalnością Spółki. Dołączony jeszcze 

zostanie Program restrukturyzacji. Po zapoznaniu się z tymi dokumentami Komisje będą 

mogły się na ten temat wypowiedzieć.  

Ponadto przekazał, że przyszły, strategiczny wspólnik – Rada Miejska w Dębnie przygotowuje 

materiały w sprawie szpitala, podobnie jak Prezes Szpitala ze swojej strony. Po 15 maja 

odbędzie się sesja, na której zapadną decyzje i deklaracja w sprawie przystąpienia do Spółki. 

Zauważył, że bez danych finansowych, o które prosili radni w swoich interpelacjach zbędna 

jest dyskusja w tym zakresie, ponieważ nie wiadomo, czy dane Prezesa Szpitala byłyby 

wiarygodne.  

Poprosił o przyjęcie przedmiotowego wniosku.   

 

 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił radną Danutę Patkowską i radnego Tadeusza Maćkałę o przekazanie przedmiotowych 

interpelacji zgodnie ze Statutem na piśmie.  

 

 

12.45 - Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę 

 

13.15 - wznowiono obrady 

 

 

Na sesje przybył radny Wojciech Wojtkiewicz 

 

 

 

Ad. 10 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: odpowiedzi na interpelacje         

i zapytania radnych.  

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

odnośnie pytania radnego Tadeusza Maćkały w zakresie kursu na członka Rady Nadzorczej 

przekazała, że w takim kursie uczestniczył Starosta Myśliborski, o czym radny był już 
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wcześniej informowany. Natomiast w zakresie kosztów informacja zostanie przedłożona na 

piśmie. Dodała, że w takim kursie nie brała udziału ani Pani Magdalena Mikołajczuk, ani Eliza 

Szymańska. Radca prawny nie musi nabywać takich uprawnień. 

W kwestii pytania dotyczącego skargi Pani Janiny Walkowiak zauważyła, że dosyć długa 

dyskusja na ten temat odbyła się na początku sesji. Dodała, że trzeba poczekać na stanowisko 

Komisji Rewizyjnej w tym zakresie.  

Odnośnie pytań dotyczących spółki szpitalnej potwierdziła, że zostaną udzielone na piśmie, 

ponieważ ma się odbyć seria spotkań na których omawiane będą wszystkie sprawy dotyczące 

funkcjonowania Spółki w Dębnie (sprawy finansowe oraz te związane z programem 

naprawczym). Następnie zaprosiła wszystkich radnych do wzięcia udziału w spotkaniach  

o których mówił Członek Zarządu - Józef Getman. 

Odnośnie zarzutu radnego Tadeusza Maćkały w zakresie korzystania z sali gimnastycznej 

przekazała, że zostanie to sprawdzone, jednak wątpliwie jest, że w protokole zawarta jest 

nieprawda, ponieważ jest zapis, że wszystko było zgodne.  

Odnośnie zapytania dotyczącego modernizacji drogi biegnącej wzdłuż ulicy Łużyckiej, 

Ogrodowej i Celnej przekazała, że obecnie Starostwo czeka na pełny zakres planowanych 

robót. Dodała, że Zarząd Dróg przewidział ok. 2.000.000 zł na inwestycję w tym roku przy 

współudziale Gminy Myślibórz, która ma partycypować w kosztach najprawdopodobniej  

w kwocie 400.000 zł. o zakresie wykonywanych prac radny zostanie poinformowany. 

Przekazała, że ma nadzieję, że nie wycofają się z tej inwestycji inwestorzy. 

W kwestii poruszanej przez radną Danutę Patkowską w zakresie dokumentacji dot. skargi 

Państwa Sługockich zaprosiła radną do Biura Obsługi Rady i Zarządu celem zapoznania się  

z całą dokumentacją w sprawie.  

W kwestii kierunków kształcenia i przeprofilowania szkół przekazała, że wielokrotnie była 

mowa o tym, ze będą podejmowane próby dotyczące przekwalifikowania istniejących szkół na 

kierunki, które będą dawały szanse absolwentom na pozyskiwanie pracy. Te kierunki powinny 

być integralne z rynkami pracy na danym obszarze. Działania rozpoczną się od Myśliborza. 

Powiatowa Rada Zatrudnienia wydała pozytywna opinię dot. utworzenia nowych kierunków 

kształcenia w ZSP Nr 3 w Myśliborzu w zakresie drogownictwa. Zamiar jest taki, aby podobne 

profile, takie które są potrzebne na danym rynku pracy były tworzone w pozostałych szkołach 

ponadgimnazjalnych.    

Kolejno przekazała, że jeżeli chodzi o organizację roku szkolnego 2014-2015 i założeń jakie 

otrzymali Dyrektorzy Szkół to na ten temat odpowie szerzej Dyrektor Powiatowego Centrum 

Obsługi Finansowo-Administracyjnej. Przekazała, że są to sugestie jakie Starosta skierował do 

Dyrektorów Szkół, żeby wzięto pod uwagę pewne aspekty związane z organizacją roku 

szkolnego pod względem finansowym, administracyjnym i organizacyjnym szkoły.  

W kwestii zapytań dot. wystąpienia Pani Kochan przekazała, że nie zna tego wystąpienia, ale 

faktycznie trwają prace zmierzające do przekształcenia Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej 

w Dębnie w Placówkę Terapeutyczną. Przekazała, że jest to zadanie Marszałka. Obecnie mając 

na uwadze potrzeby lokalne, jak również dbałość o utrzymanie obiektów Powiatu, ponieważ 

zgodnie z przepisami będzie trzeba zmniejszać liczbę dzieci w obecnej Placówce,  

podejmowane są próby przekształcenia placówki regionalnej w placówkę terapeutyczną dla  

45 dzieci.  

Odnośnie zarzutu radnej Danuty Patkowskiej w zakresie przekazywania kłamliwych informacji 

przez Starostę w kwestii naboru w ZS Smolnica zauważyła, że radna twierdzi, że wiarygodna 

jest Sekretarka w szkole, a nie Starosta. Stwierdziła, że można byłoby to szybko zweryfikować, 

gdyby radna porozmawiała z Dyrektorem Szkoły - Ryszardem Patkowskim. Dodała, że nabory 

trwają i nikt nie podjął decyzji, aby je przerwać.    
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Dyrektor Powiatowego Centrum Obsługi Finansowo-Administracyjnej w Myśliborzu - 

Tadeusz Grabski 

przekazał, że jeżeli chodzi o arkusz organizacyjny i sprawy związane z organizacją placówek 

oświatowych, to Dyrektor określa szczegółową organizację i jest to jego suwerenna decyzja. 

Tak więc żaden organ nie może Dyrektorowi narzucić czegokolwiek, bo to jest jego 

autonomiczna decyzja. W związku z czym nie może być żadnej Uchwały Zarządu, ani 

Zarządzenia Starosty. W tej sprawie Dyrektor musi przygotować taki projekt do końca 

miesiąca kwietnia, który zostanie zaakceptowany przez organ prowadzący. W tym momencie 

organ prowadzący będzie decydował co do wielkości zatrudnionych w arkuszu jeżeli chodzi o 

sprawy dotyczące ilości klas, ilości nauczycieli,  ilości pracowników pedagogicznych. Również 

Dyrektor decyduje o tym ilu pracowników będzie w jego szkole, jakiego rodzaju to będą 

pracownicy. Jest to również jego autonomiczna decyzja i tutaj żadne wytyczne organu 

prowadzącego w tym miejscu nie mogą być dla niego prawomocne. 

 

 

 

Ad. 11 

Przystąpiono do rozpatrzenia sprawozdania Starosty z pracy Zarządu. (załącznik Nr 12 do 

protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania z pracy Zarządu 

Powiatu. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  

zauważył, że swego czasu radny Tadeusz Maćkała na sesji pytał o wypłatę odszkodowań za 

bezprawnie pobieraną opłatę za Kartę pojazdu. Wówczas wszyscy słyszeli, że wszystko jest w 

porządku. Jednak tak nie jest, czego dowodem jest popis wiedzy pracowników 

samorządowych pobierających wysokie wynagrodzenia. Zapytał: skoro było w porządku, to 

dlaczego zabezpieczono w budżecie kwotę 56.000 zł na wypłatę odszkodowań po 

zasądzonych wyrokach. W Protokole z posiedzenia Zarządu można przeczytać, że dotyczy to 

jednej osoby. Dodał, że wpływy z tytułu opłat za karty pojazdu stanowiły bardzo istotne 

źródło dochodów. Zapytał ile takich spraw się toczy i dlaczego akurat 56.000 zł? Czy tych 

środków finansowych nie będzie potrzebnych więcej? 

Kolejna sprawa dotyczy opiniowania materiałów na sesje przez Zarząd Powiatu. Stwierdził, że 

w niektórych sprawach Zarząd przyjmuje dokumenty, w których poświadcza się nieprawdę.  

Zauważył, że Wicestarosta odpowiadając na pytanie radnego Tadeusza Maćkały powiedziała, 

że wszystko jest dobrze, ponieważ w protokole z kontroli nie ma nieprawidłowości. Przekazał, 

że Zarząd poświadczył nieprawdę, ponieważ z protokołu wynika jednoznacznie, że w latach 

2011 i 2012 setki dzieci korzystały z sali gimnastycznej, wówczas, gdy była ona zamknięta ze 

względu na grzyb i z powodu tego, że wykonawca nie wykonał prawidłowo remontu dachu. 

Stwierdził, że radnym należy się odpowiedź na zadane pytanie na sesji, a nie w ciągu miesiąca 

na piśmie. Podobnie było, jeśli chodzi o pytanie dotyczące kursu, w którym brał udział 

Starosta Myśliborski. Odpowiedzi na interpelacje to tylko półsłówka, a powinny to być 

konkretne odpowiedzi. Tym bardziej, że na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i 

Rozwoju Gospodarczego radny Józef Getman mówił, że to, co się dzieje w Szpitalu jest 

owiane tajemnicą, przegłosowany został wniosek o odwołanie Pani Prezes. Radni nie wiedzą 

co dzieje się w szpitalu i dziś również się tego nie dowiedzą, ponieważ odpowiedź zostanie 

udzielona na piśmie.  
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Zauważył, że w MOW Renice odbyło się spotkanie, w którym uczestniczyło kilku radnych 

oraz Dyrektor PCOFA - Tadeusz Grabski. Pojawił się tam projekt załącznika do uchwały 

proponujący cięcia. Dyrektora PCOFA przekazał, że nie jest to żaden dokument. W związku z 

tym zapytał, czy ten załącznik, który pokazali pracownicy MOW Renice był przedmiotem 

posiedzenia Zarządu?  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że pytanie nie dotyczy przedmiotowego Sprawozdania. Następnie zapytała, 

dlaczego nie ma protokołu z ostatniej sesji? Stwierdziła, że zmiana Statutu w tym zakresie 

była najprawdopodobniej po to, aby  protokół przyjmować nie co miesiąc, tylko co pół roku. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że radna otrzyma odpowiedzi na to pytanie, bo jak sama przyznała nie dotyczy 

Sprawozdania z pracy Zarządu. Dodał, że takie pytanie mogło zostać zadane w innym punkcie 

porządku sesji. Kwestie dotyczące protokołów z sesji wynikają ze Statutu, a więc dokumentu 

na podstawie którego działa Rada i Zarząd Powiatu. 

Następnie zauważył, że ma wątpliwość, czy pytania radnego Wojciecha Wojtkiewicza dotyczą 

sprawozdania z pracy Zarządu. Poprosił, aby Wicestarosta udzieliła odpowiedzi tylko na 

pytania dotyczące Sprawozdania.  

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

przekazała, że odpowiadając na interpelacje poddała pod wątpliwość, czy to co powiedział 

radny Tadeusz Maćkała odnośnie protokołu dot. sali gimnastycznej było nieprawdą. 

Powiedziane zostało również, że zostanie to sprawdzone i odpowiedź zostanie udzielona na 

piśmie. Na wprost zadane pytanie dotyczące kursu, w którym uczestniczył Starosta padła 

konkretna odpowiedź. Radny nie pytał o koszty i inne kwestie.      

Odnośnie wypłaty odszkodowań za wydanie karty pojazdu przekazała, że z chwilą kiedy będą 

orzeczenia sądu będą zwracane środki finansowe. Więcej na temat orzecznictwa w tym 

zakresie przekaże radca prawny - Eliza Szymańska. 

Ponadto przekazała, że posiedzenia Zarządu nie są tajne. Natomiast do każdego problemu 

Zarząd podchodzi bardzo poważnie i próbuje go rozwiązać.    

 

Radca prawny – Eliza Szymańska 

przekazała, że na podstawie przepisu prawnego od lipca 2003r. do stycznia 2006r. pobierane 

były opłaty za karty pojazdu w wysokości 500 zł. Zostało to uznane za niezgodne z 

Konstytucją i opłata ta powinna wynosić 75 zł. w związku z czym osoby, które w tamtym 

okresie taką opłatę uiściły mają uzasadnione roszczenie do Powiatu o zwrot kwoty 425 zł. 

Wszyscy Ci mieszkańcy Powiatu, którzy z takim pozwem wystąpili do Sądu i na rzecz których 

takie zwroty opłat zostały zwrócone. Obecnie w toku jest ok. 5-6 spraw. Przekazała, że miał 

miejsce jeden przypadek, kiedy jeden z mieszkańców Powiatu zarejestrował bardzo dużo 

samochodów, co dało kwotę ok. 56.000 zł. Dodała, że w latach 2011-2012 orzeczenia sądowe 

w kraju nie były jednolite. Przez ponad 1,5 roku orzeczenia te były korzystne dla Powiatu 

Myśliborskiego i wszystkie pozwy były odrzucane bądź oddalane. Natomiast wykładnia 

orzecznicza się zmieniła i obecnie jest jednolita na terenie całego kraju. Dlatego też Powiat 

musi zwracać środki finansowe, które zostały już skonsumowane.    

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił radcę prawnego o wskazanie przepisów, na podstawie których pobierana była ta 

opłata. 
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Radca prawny – Eliza Szymańska 

przekazała, że było to Rozporządzenia Ministra Infrastruktury.  

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 12 

Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przedstawił sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

od 26.03.2014r. do 22.04.2014r. zgodnie z załącznikiem Nr 13 do protokołu. 

 

Członek Zarządu – Andrzej Rudnicki 

zaproponował, aby przedmiotowe sprawozdanie przygotowywać na piśmie tak jak jest to  

w przypadku sprawozdania z pracy Zarządu.  

 

 

 

Ad. 13 

Oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego (§ 29 Statutu) Oświadczenia 

mogą być składane w formie ustnej albo pisemnej jedynie na zakończenie obrad. Nad 

oświadczeniem nie przeprowadza się dyskusji.  

Przedmiotem oświadczenia nie może być sprawa, której merytoryczna treść jest interpelacją, 

wnioskiem lub zapytaniem. 

Kolejno poinformował, że w przedmiocie protokołów z sesji zastosowanie mają przepisy § 50 

nowego Statutu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Stąsiek-Janicka 

odczytała wystąpienie Przewodniczącej Związków Zawodowych Szpitala w Dębnie w sprawie 

wystąpienia radnej Danuty Patkowskiej na ostatnim posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i 

Rozwoju Gospodarczego. „Pani Bąk apeluje, aby radna Patkowska w swoich wypowiedziach 

nie znieważała i nie oczerniała osoby Przewodniczącej i pracowników Szpitala. Radna na 

ostatnim posiedzeniu komisji przekazała fałszywe pomówienie, że „Pani Bąk jest źródłem 

informacji w protokołach Inspekcji Pracy i konsultantów wojewódzkich. Przewodnicząca 

Związków zawodowych uważa, ze jest to skrajną nieodpowiedzialnością, ponieważ te 

protokoły nie są konsultowane, ale poprawiane przez Przewodniczącą Związków 

Zawodowych. Poprosiła o pozostawienie w spokoju jej rodziny, m.in. syna. Następnie 

zaapelowała, aby zająć się rozwiązywaniem problemów Szpitala i walczyć o miejsca 

zatrudnienia dla pracowników. Dodała, że jeśli takie pomówienia będą miały jeszcze miejsce, 

to Przewodnicząca Związków Zawodowych podejmie odpowiednie kroki”.    
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Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zacytował treść art. 14  ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym. Stwierdził, że 

Przewodniczący Rady powinien przemyśleć to co robi w kontekście tego przepisu. Równie 

dobrze każdy radny mógłby składać sprawozdanie z tego, co robi. Przekazał, że do radnych 

docierają sygnały na temat szerzącej się patologii we Starostwie. Wiele spraw jest 

zamiatanych pod dywan, dlatego społeczeństwo oczekuje kiedy to się skończy. Zauważył, że 

swego czasu pytał, czy jest w wydział propagandy, który opracował broszurę pn. „Czas 

zmian”. Zauważył, że na stronie 8 broszury jest zapis, że przy okazji problemów oświatowych 

warto wspomnieć o maleńkim wycinku polityki społecznej, za który odpowiada powiat. W ten 

front wspólnego działania włączyły się m.in. szkoły, policja, samorządy gminne, sądy, 

organizacje pozarządowe.  Ale nie włączył się w to ani Zarząd, ani Rada. O tym, że zajęła się 

tym Policja można się dowiedzieć z pisma kierowanego do Zarządu Powiatu. Przypomniał, że 

w sierpniu ubiegłego roku wpłynęło pismo informujące o nieprawidłowościach w organizacji 

pieczy zastępczej. W piśmie tym były bardzo drastyczne sformułowania. Zauważył, że 

dwukrotnie prosił Starostę, aby spotkał się z rodzinami zastępczymi i pewne kwestie 

rozwiązał. Efektów nie widać.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przerwał wypowiedź radnego Wojciecha Wojtkiewicza, zauważył, że Rada obraduje  

w punkcie oświadczenia, dlatego poprosił radnego o jego złożenie. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

kontynuował, stwierdził, że sprawa dotyczy również Przewodniczącego Rady, do którego 

wpłynęło wówczas przedmiotowe pismo, które następnie Przewodniczący ukrył.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, jakie pismo ukrył?  

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że Przewodniczący Rady dobrze wie, o jakie pismo chodzi, a jeśli nie wie, to niech 

przejrzy korespondencję, która do niego wpływa, wówczas będzie wiedział. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

w związku z tym, że radny Wojciech Wojtkiewicz go pomawia zapytał o jakie pismo 

konkretnie chodzi. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że Przewodniczący Rady powinien przejrzeć korespondencję, którą zostawiła  

w spadku ówczesna Przewodnicząca - Alicja Prill. Gdyby Przewodniczący Rady właściwie 

wykonywał swoje obowiązki, to… Stwierdził, że mowa jest o anonimie. Dodał, że wpływały 

kolejne pisma do Starostwa… 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przerwał wypowiedź radnego Wojciecha Wojtkiewicza, a następnie ogłosił 10 minutową 

przerwę.  

 

 

14.05 – przerwa 

 

14.15 - wznowiono obrady 
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Radny Powiatu - Andrzej Potyra 

stwierdził, że jeśli w sesji biorą udział zaproszeni goście, tak, jak np. radna Sejmiku 

Województwa Zachodniopomorskiego - Pani Maria Żukrowska-Mróz, to Przewodniczący 

Rady powinien ich witać. W momencie kiedy odbywała się dyskusja na temat zmiany 

struktury Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Dębnie na Placówkę Socjoterapeutyczną 

Pani Maria Żukrowska-Mróz mogłaby udzielić radnym wyczerpującej odpowiedzi w tym 

temacie.       

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że z pewnością przywitałby Panią Marię Żukrowską-Mróz na początku sesji, jeśli 

byłaby obecna. Dodał, że sprawa przekształcenia Placówki w Dębnie nie była przedmiotem 

obrad, a pojawiła się w jednym z punktów w trakcie trwania dyskusji.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zapytała, czy Pani Żukrowska-Mróz bierze udział w sesji jako Dyrektor Placówki w Dębnie, 

czy jako radna Sejmiku Województwa. 

Kolejno odniosła się do wypowiedzi radnej Joanny Stąsiek-Janickiej. Stwierdziła, że radna jest 

rzecznikiem prasowym Pani Bąk, a na kolejnej sesji być może będzie rzecznikiem salowej, 

czy pielęgniarki. 

Kolejno przekazała, że powstały nowe Związki Zawodowe w Szpitalu i nastąpi równowaga  

w kwestii decyzyjnych. Nie może być tak, że monopol na władze w dużym zakładzie pracy 

ma jedna strona. Należy rozwiązywać wszystkie problemy, poprzez wysłuchanie obu stron  

w sprawie. Jeśli tak się nie dzieje dochodzi wówczas do zgrzytów.     

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przekazał, że radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego może być zaproszona na 

sesję przez Przewodniczącego Rady.  

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

oświadczył, że od momentu kiedy Starostwo zrezygnowało z zapraszania Telewizji TVB 24 

na sesje Rady Powiatu, inicjatywę przejęli radni opozycyjni, którzy płacą Telewizji za 

nagrywanie i transmisję sesji. Stwierdził, że mieszkańcom należy się rzetelna informacja na 

temat tego, co dzieje się w Powiecie. Dodał, że radni wielokrotnie wnioskowali o nagrywanie 

sesji przez Telewizję, ponieważ społeczeństwo oczekuje takiej informacji. Jednak takiej woli 

ze strony Starostwa nie było.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Stąsiek-Janicka 
oświadczyła, że nie jest rzecznikiem prasowym Starosty ani Przewodniczącej Związków 

Zawodowych, a reprezentuje wyborców.   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że zgłasza się po raz kolejny o zabranie głosu radny Wojciech Wojtkiewicz. 

Stwierdził, że ma wątpliwości, ponieważ radny nie wygłasza oświadczeń. Na poprzedniej sesji 

radny również był upominany w tej sprawie. Statut dokładnie określa, co jest oświadczeniem, 

dlatego wszyscy radni powinni się do tego stosować.  

Następnie udzielił głosu radnemu.   

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

oświadczył, że nie bierze odpowiedzialności za nieodpowiedzialne zachowanie się 

Przewodniczącego Rady Powiatu oraz że w informacjach umieszczanych na stronie 
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internetowej Powiatu Myśliborskiego Biuletynu Informacji Publicznej o sesjach nie ma daty i 

godziny rozpoczęcia sesji. Radni również spotykają się z mieszkańcami Powiatu, którzy 

wnioskują o zamieszczanie takich informacji. Oświadczył również, że nie bierze 

odpowiedzialności za to, że nie jest zapraszane na sesje Radio Lipiany. 

Następnie oświadczył rodzinom zastępczym, że nie ponosi odpowiedzialności za brak 

współpracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w latach 2012-2013 oraz brak 

zdecydowanych działań ze strony Zarządu Powiatu, aby to prawidłowo funkcjonowało.  

Następnie przeprosił, że nie może na forum podnosić spraw, które dotyczą mieszańców i być 

ich Rzecznikiem, ponieważ Przewodniczący zachowuje się tak, a nie inaczej. 

   

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że radny Wojciech Wojtkiewicz połowę sesji spędził w innym miejscu niż się ona 

odbywa. Również nie był obecny przy punktach, gdzie były poruszane sprawy dot. pomocy 

społecznej.  

 

 

 

Ad. 14 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLVII sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

Płyta CD z nagraniem z XLVII sesji Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 23.04.2014r. stanowi 

załącznik nr 14 do Protokołu.  

 

 

 

Protokołowała: 

Dagmara Gembiak 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

Cezary Krzyżanowski 

 


